
Interpellation av Annika Elmlund (M) till borgarrådet Jan Valeskog gällande uppdrag 
om centrumanalys i budget 
 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som 
bott här hela livet. Här ska det vara lika enkelt att vara singel som att bilda familj och åldras. 
Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och 
drömmer om. Servicen till medborgarna i våra stadsdelar är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Moderaternas målsättning är att Stockholm ska vara en stad som det är lätt att 
leva i, med hög kvalitet och med stadsmiljöer som är trygga, trevliga och välskötta.  
 
I sin budget skriver majoriteten att man har för avsikt att genomföra en analys av Stockholms 
centrumområden. Dessa områden utgör en viktig del av staden som i hög grad påverkar 
stockholmarnas vardag. I Stockholm finns det centrummiljöer som upplevs som otrygga, 
skräpiga, nedgångna och bortglömda. Enligt förslaget ska Kommunstyrelsen göra analysen 
och utefter den bedöma vilka miljöer som är i behov av olika former av insatser. Analysen 
ska, enligt förslaget, leda till ”krafttag kring att lyfta och förbättra centrummiljöerna i staden”. 
 
Vi sätter tryggheten högt upp på agendan och kan inte acceptera att människor i vår stad får 
sin frihet begränsad på grund av otrygghet. Vi vill arbeta målmedvetet för en ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot brottslighet som begränsar just människors frihet. I Stockholm 
finns en mängd otrygga platser. Det kan vara trappor, gator och tunnlar som är mörka eller 
ligger undanskymda. Trots att de ligger centralt kan de ändå kännas otrygga – speciellt 
kvällstid. För att öka tryggheten behöver vi kartlägga alla dessa specifika platser och 
tidpunkter där människor känner sig som mest utsatta.  
 
Den förra majoriteten har tidigare jobbat med platssamverkan tillsammans med 
fastighetsägare med syfte att skapa attraktiva centrummiljöer. Stockholm stad behöver 
fortsätta detta arbete och dammsuga staden på otrygga platser och ta fram en handlingsplan 
hur vi kan göra dem trygga och säkra både dag och kvällstid. Rätt genomförd kan den här 
inventeringen bli bra. Men förslaget är knapphändigt och lämnar mycket över för fri tolkning. 
För att bringa klarhet önskar jag ställa följande frågor:   
 

1. Vilka områden avses när man säger centrumområden? 
2. Vad anser majoriteten vara en acceptabel nivå för stadens centrumområden? 
3. Enligt information vi tagit del av ska analysen vara färdigställd redan 30 juni. Hur och 

när kommer analysen införlivas i stadens övergripande arbete mot otrygga platser? 
4. Hur ska ”krafttaget” finansieras och vilken kostnad har man budgeterat för? 
5. Har majoriteten för avsikt att samverka med lokala näringsidkare och andra privata 

aktörer? 
6. Vilka verktyg finns till stadens förfogande som majoriteten tänker använda för att 

uppnå den nivå som majoriteten anser vara acceptabelt? 
7. Staden har en klottersaneringspolicy för alla våra verksamheter. Hur och på vilket sätt 

kommer den att införlivas i planen? 
8. Hur ser tids- och handlingsplanen ut för att vidta åtgärder i centrumområdena?


